
1 
 

Zápis ze 79. jednání Rady ÚJF AV ČR, v. v. i. dne 17. 1. 2023 

 
Přítomni:  J. Bielčíková, P. Bydžovský, P. Cejnar, P. Chaloupka, J. Chýla,  

J. John, J. Kameník, O. Lebeda, P. Lukáš, A. Macková, O. Svoboda,  
V. Wagner 

Omluveni: - 
 
Hosté:  A. Kugler, K. Pachnerová Brabcová, I. Krausová, N. Shevchenko, F. Křížek,  

 V. Jakubský, J. Adam, J. Mareš, M. Schäfer, E. Šimečková, M. Šumbera 
 
 
Jednání bylo zahájeno v 9:15 a probíhalo pouze prezenčně v zasedací místnosti ÚJF v Řeži. 
Jednání Rady řídil její předseda V. Wagner. 

Program:  

1) Kontrola zápisu z posledního jednání Rady 
2) Záležitosti projednávané per-rollam  
3) Informace ředitele o výhledech ústavu na letošní rok 
4) Podklady pro výroční zprávu AV ČR 
5) Změna Volebního řádu ÚJF 
6) Změna Vnitřního mzdového předpisu – úprava tarifních mezd 
7) Informace o setkání Mezinárodního poradního sboru ÚJF 
8) Různé  

 

Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání Rady 
 
K zápisu z posledního zasedání Rady nebyly připomínky, zápis je zveřejněn na webu ÚJF. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 
Ad 2) Záležitosti projednávané per-rollam:  

Per-rollam byly projednávány projekty CORADO a MIRA podávané kolegy z ODZ. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 
Ad 3) Informace ředitele o výhledech ÚJF na letošní rok 

Ředitel ÚJF O. Svoboda stručně prezentoval výhledy ústavu v roce 2023. Rozpočet pro rok 
2023 je mírně rostoucí, pro letošní rok je o 8,8 % vyšší než v minulém roce. Navýšení však 
obsahuje příspěvek na nárůst cen energií, který Akademie věd přidělila na úkor mimořádných 
přístrojových investic. Žádosti ÚJF o přístrojovou investici na rozvoj páteřní sítě ve výši 1,5 mil 
Kč tak v letošním roce nebude vyhověno. Střednědobý výhled financování AV ČR i ÚJF pro 
roky 2024-25 je stagnující. 

Ředitel ÚJF dále shrnul běžící projekty OP VVV, zástupkyně ředitele A. Macková 
okomentovala podané žádosti do programu OP JAK: 
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OP VVV (Operační program Vývoj, výzkum a vzdělávání): 

RAMSES - excelentní výzkum, podána žádost o prodloužení do VI/2023 

CRREAT – excelentní týmy, schváleno prodloužení do VI/2023 

KINEÓ II – ukončení v VI/2023 

Podané projekty OP JAK (Operační program Jan Amos Komenský), včetně části rozpočtu pro 
ÚJF na celé období řešení projektu: 

vlastní projekt  
NUTSHEL - 133 384 494 Kč 

partnerství: 
FerrMion - 50 290 410 Kč 

RES HUM - 38 410 938 Kč 

AMULET - 34 310 249 Kč 

FORTE - 12 437 795 Kč 

SPACe - 11 054 973 Kč 

Všechny projekty byly prezentovány i Mezinárodnímu poradnímu sboru na prezenčním 
zasedání 15. - 16. prosince 2022. 

 
Ad 4) Podklady pro výroční zprávu AV ČR 

V. Wagner informoval Radu o stavu zpracování podkladů pro výroční zprávu AV ČR a uvedl 
klíčová data k 31. 12. 2022 (počet doktorandů a studentů, počty obhájených prací, celkový 
počet zaměstnanců). Dále V. Wagner okomentoval předložené návrhy na špičkové výsledky 
ÚJF a stručně uvedl několik preferovaných výsledků splňujících požadovaná kritéria (délka, 
přizpůsobení pro laickou veřejnost, vhodné pro popularizaci atd.). Výsledný výběr tří výsledků 
provede vedení ústavu na základě doplnění podkladů k preferovaným výsledkům. 

Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 
Ad 5) Změna Volebního řádu ÚJF 

Ředitel ÚJF O. Svoboda stručně nastínil koncepci nového volebního řádu ÚJF, která vychází 
ze vzorového volebního řádu vydaného Akademií věd ČR. V následné diskuzi zazněla 
připomínka k explicitnímu uvedení emeritních pracovníků mezi členy shromáždění vědeckých 
pracovníků a prodloužení nejzazšího termínu pro zaslání návrhů kandidátů ze sedmi na deset 
dní před volbou. Obě připomínky byly přijaty a budou zapracovány. 

Závěr: Rada jednomyslně schválila nový volební řád ÚJF.  
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Ad 6) Změna Vnitřního mzdového předpisu – úprava tarifních mezd 

Ředitel O. Svoboda stručně zdůvodnil navržené změny tarifních tabulek ve Vnitřním mzdovém 
předpisu, které souvisí s růstem minimální a zaručené mzdy od poslední změny vnitřního 
mzdového předpisu v roce 2019. Dále O. Svoboda uvedl, že plánovaný růst mezd v ÚJF je 
přibližně 10 % a nebude plošný, zbývající rozdíl mezi navýšením tarifních mezd a plánovaným 
růstem mezd bude kompenzován na úkor osobního ohodnocení. Navýšení mezd proběhne od 
1. února 2023. 

Závěr: Úprava vnitřního mzdového předpisu – změna tarifních mezd pro technické a vědecké 
pracovníky byla schválena všemi členy Rady. 

 
Ad 7) Informace o setkání Mezinárodního poradního sboru ÚJF AV ČR 

Zástupkyně ředitele A. Macková stručně uvedla informace o setkání Mezinárodního poradního 
sboru (MPS) v prosinci 2022. Těžištěm letošního setkání bylo představení nového vedení ÚJF 
a jeho plánů na rozvoj ústavu a dále klíčové projekty, jež se v ÚJF řeší nebo plánují podat.  
MPS následně doporučil vedení řadu kroků, jež byly stručně předneseny Radě (vyvážení 
fundamentálního a aplikovaného výzkumu, podpora klíčových infrastruktur a zařízení, důraz 
na spolupráci s VŠ a vedení studentů včetně pravidelné prezentace jejich pokroku, podpora 
projektů – navýšení počtu podávaných a zapojení do evropských sítí, zapracovat na PR). Finální 
zpráva MPS bude k dispozici na počátku února 2023. K předneseným informacím se následně 
rozvinula diskuze, zejména k tématu podpory doktorandů a postdoků. Zazněl rovněž návrh na 
zaslání doporučení MPS na Akademii věd. 
 
Závěr: Rada vzala na vědomí. 

 
Ad 8) Různé - plánovaný seminář ke grantům GAČR 

A. Macková přednesla záměr uspořádat seminář, kde by se setkali společně úspěšní řešitelé 
projektů GAČR spolu ostatními žadateli z řad ÚJF a proběhlo by sdílení informací s cílem 
zvýšit celkovou úspěšnost a počet návrhů podaných v roce 2023. Předpokládaný termín 
semináře je začátek března 2023. 

Závěr: Rada vzala na vědomí.  

 

Jednání Rady bylo ukončeno ve 11:30 hodin. 

 

 

Zapsala: E. Křivánková    Ověřil: RNDr. V. Wagner, CSc.  

 

   


